
KAJ MENITE O PREDLOGIH
ZA NOVE OBČINE?

Tako sem povprašal nekaj vaščanov naše najjužnejše kra-
jevne skupnosti Lipoglav. Nekatere sem srečal, pri drugih sem
potrkal na vrata domov. Bilo je v petek, 11. t.m., v opoldan-
skih uTah. V dolini so še ležali hlad in ostanki megle, tu gori pa
je sijalo prijazno sonce. Telohi, resje in zvončki so se prezgodaj
veselili toplih dni. Kljub pomladanskemu vremenu in čudovi-
tim razgjedom. od katerih mi je srce uživaško poskakovalo. so
bile poti prazne in tudi okoLi hiS ni bilo Ijudi. K.ot v dolini se
tudi tu Ijudje vračajo z dela v poznih popoldanskih urah.
Obrtnih delavnic ni. Kmetov, ki bi se preživljali le s kmetij-
stvom. pa tudi skoraj ne. Posestva so majhna. Njivice so sicer
lep okras pokrajini, vendar so majhne, premajhne za pridelo-
vanje konkurenčnih presežkov. Zraslo pa je veliko vikendov in
stanovanjskih hiš priseljencev iz doline. Svet je sončen. nag-
njen proti grosupeljski dolini in bližnjemu Šmarju-Sapu, kamor
so včasih upravno sodili in kamor so vsak dan hiteli na vlak in
v Ljubljano na delo ali v šolo. Tudi po vojni je do Ieta 1955 še
bilo tako, potem pa so se priključili občini Polje in še pozneje
občini Moste-Polje. Z zboljšanjem cest, avtobusnim in oseb-
nim prometom sta se jim občinsko središče in Ljubljana močno
približala. Njihovo življenje se je popolnoma preusmerilo. Iz
pogovorov sem čutil. da jim bo po občini Moste-Polje hudo.
Nova organiziranost jim je bila tedaj še ma!o znana, razmišljali
pa so o njej že.

Anton Brezovar,
Brezje pri Lipoglavu (fo-
tografiranje je odklonil):

Najbolje bi bilo, če bi
ostalo tako, kot je. V tej
občini so dobro skrbeli za
podeželje in tudi v KS Li-
poglav smo se dobro razu-
meli in se uspešno dogo-
varjali. Pravijo. da take
organiziranosti ne bo več.
da morajo postati občine
manjše. Kaj več o tem ne
vem. Če je tako. se bomo
morali pogovarjati
o skupni občini (KS Zad-
vor). V nobenem primeru
pa ne moremo v eno ob-
čino z Besnico. kot sem
slišal, da predlagajo
v Ljubljani. Saj vidite
kako ležijo doline. če nič
drugega, po njih pa tečejo
ceste. Vse so obrnjene
proti Ljubljani.

Anton Vovk Repče:
Nič še ne vem, kako se

bomo organizirali. V kra-
jevni skupnosti se o tem še
nismo pogovarjali. Mi-
slim, da je sedanja občina,
z mestnim in industrijskim
delom ter hribovitim po-
deželjem idealno organizi-
rana in da to, kar imajo
v nekaterih drugih evrop-
skih državah, ni tako do-
bro. Čutim, da gremo
s spreminjanjem na
slabše. Predlog, da bi se
združili v skupno občino

s KS Besnica, je že nekaj
tako neživljenjskega. Če
že moramo narazen s se-
danjo občino, s katero
smo uresničili številne živ-
ljenjske cilje, potem bi se
bilo najbolje združiti s KS
Zadvor. Sicer pa sem prej
za Grosuplje kot za Bes-
nico.

Zlatko Džinič, Repče:
Tu gori živim Sele 8 let.

a zdajšnjo lokalno samou-
pravo sem že spoznal.
Bila je dobro organizi-
rana, tako v občini kot
krajevni skupnosti. Še nič
ne vem, kakšne pristojno-
sti naj bi imele nove
manjše občine. Ali bo
imela država vse v svojih
rokah. občine pa bomo
imeli le za odlaganje naših
želja in stresanje jeze, ne
vem. Če se moramo raz-

deliti na manjše, je najbo-
lje, da itnamo svojo ob-
čino Lipoglav. Ti kraj: se
zelo širijo in imajo prihod-
nost, jaz v to verjamem.

Andrej Predalič, mali
Lipoglav (fotografiranje
je odklonil):

V vasi smo se o tem že
pogovarjali, vendar še ne
organizirano v KS, kar
tako. Nobenega navduše-
nja ni, da bi zdajšnjo lo-
kalno samoupravo spre-
minjali. V tej občini se do-
bro počutimo. Mislim, da
združitev z Besnico
v skupno občino nikakor
ne pride v poštev. Prej
v Šmarje ali Grosuplje.
Ker pa je vsepovsod
enaka ravščina, bi kazalo
dobro premisliti, če bi ne
bilo najbolje imeti na Li-
poglavu kar svojo občino.

Julij Urbinc, Veliki Li-
poglav (tajnik KS):

Premalo vemo o novih
občinah. Kako naj bi de-

lovale, katere pristojnosti
jim bo država zaupala in
v kolikšni meri jim bo vra-
čala denar davkoplačeval-
cev. Ali samo to ali še kaj

več? Zato se v krajevni
skupnosti o tem še nismo
pogovarjali. Smo se pa se-
stali tajniki sosednjih kra-
jevnih skupnosti in skupaj
ocenili, da bi bilo za nas in
za KS Besnica najprimer-
neje, če bi se združili v KS
Zadvor in morda še KS
Bizovik. Kot vem, se tudi
v KS Besnica ne ogrevajo,
da bi bili sami ali skupaj
z nami ena občina. Tudi
mi nimamo za samostojno
občino nobenih pogojev.
Na Lipoglavu imamo le
340 prebivalcev. V sedanji
občini le mi in KS Klopce
nimamo zaposlenega taj-
nika. Mi nimamo niti naj-
manjših možnosti za sedež
občine. Sicer pa poča-
kajmo še malo, da bo po-
doba novih občin bolj iz-
delana in bomo o njej laže
razmišljali.

Milan Levičnik, Podli-
poglav (KS Zadvor):

Se nič ne vem, kakšne
pristojnosti naj bi imele

nove občine. Slišal sem,
da naj bi bile nekako tako
velike kot so zdaj kra-
jevne skupnosti. Kaj pa
bodo za občane lahko de-
lale, pa še ne vem. Oce-
njujem. da sta za nas,
Podlipoglavčane, le dve
sprejemljivi možnosti: da
KS Zadvor postane ob-
čina ali pa da gremo z njo
tudi mi pod mesto.

SLAVKO GERLICA


